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Medlem Lauge Rønn  Laro0001@stud.kea.dk  Designteknolog 1. sem. 

Medlem  (Karen) Emilie Skoffer Mamsen Kama0007@stud.kea.dk  Designteknolog 1. sem. 

Studiemiljøkoordinator Casper Wiklund casw@kea.dk Center for vejledning og studiestøtte (Studieliv) 

Studiemiljøkoordinator Søren Rosendahl Eriksen Seri@kea.dk  Center for vejledning og studiestøtte (Studieliv) 

Uddannelseschef Anette Havkær ah@kea.dk Designteknolog, Sustainable Fashion Tech 
Designteknolog, Fashion Management 
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Design & Business, Fashion Management 
KEA Design LABs 

Uddannelseschef 

 

Morten Haargaard Pedersen 

 
mhp@kea.dk 
 

Designteknolog,  
Marketing & Communication Design 
Design & Business, Creative Branding 
PBA Smykker, Teknologi & Business 
Entreprenørskab & Design 

Ledelsessekretær Susanne Christoffersen such@kea.dk  

Susanne 
Casper 

Dagsorden Indhold Beskrivelse/status/referat Handlingspunkter/ 
Ansvarlig 

Pkt. 1 
Brug af de rette 
pronomener v/LR 

Nogle studerende oplever, at 
underviserne ikke er opmærksomme på 
brug af de rette pronomener hvilket kan 
være ubehageligt. 

De studerende er nysgerrige på hvordan 
uddannelsescheferne ser udfordringen, og om – i så fald 
hvordan - der bliver talt om brug af pronomener på 
underviser og/eller ledelsesniveau.  
 
Emnet har været diskuteret på to SMR møder. Der er i øvrigt 

rejst samme nysgerrighed på KEA Digital. 
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På Introen på SFT top-up'en, har der været navneskilte med 

mulighed for at skrive selvvalgte pronomener. Det kunne 

være godt også at have det på DT også.  

 

På ledelsesplan talers der diversitet på mange områder. At 

arbejde med diversitet er en del af KEAs strategiske 

rammekontrakt med ministeriet. Lige præcis pronominer er 

ikke blevet diskuteret endnu. Men uddannelsescheferne 

tager det in mente her fra. 

 

U-chefer opfordrer også de studerende til selv at gøre 

underviserne opmærksomme på det. Underviserne har 

mange studerende, så det kan være svært for dem at huske 

på lige fod med at skulle huske mange navne. 

Uddannelsescheferne opfordrer derfor også til tålmodighed 

  

 

 

Dette tager U-chefer med ud 

til deres teams med henblik på 

at få det med i 2. semesters 

intro. 

Desuden løfter U-chefer det 

ind i diversitetssporet (i den 

strategiske rammekontrakt). 

 

 

Pkt. 2 
Faglige netværk for 

studerende v/LR 

Ønske om at netværke på tværs af 

uddannelser. 
 

De studerende ønsker flere muligheder for at dyrke faglige 
netværk på tværs af uddannelserne og også på de store 
hold (fx E&D), hvor man primært kun samarbejder med sin 
studiegruppe. 
Formålet skal være at facilitere et rum, hvor de 
studerende kan blive klogere på hinandens uddannelser, 
kompetencer og interesser. Til brug både nu, i morgen og i 
fremtiden. 

Hvilke muligheder ser uddannelsescheferne for 
dette? Kan der fra programområdets side fx laves 
ét netværksarrangement i løbet af hvert 
semester? Måske ifm. en produktlancering på en 
af uddannelserne. 

  
Forslaget går på, om underviserne kunne facilitere 
deltagelse på tværs, fx. Hvis SMYK laver produktlancering, 
så kunne en anden studieretning komme på besøg og 
forholde sig til det fagligt. 
 

Punktet lukkes med, at alle 

efter mødet i dag tænker 

ideer. Så kan vi følge op på det 

næste gang vi mødes. U-chefer 

opfordrer til at aktiviteter, som 

kan blive studenterdrevet eller 

bunde i en grad af 

studenterengagement.  

 

U-chefer vil naturligvis 

opfordre underviserne til at 

huske at dele info med 

kolleger, når der er projekter, 

som bliver udstillet eller 

lignende. 

 

Studieliv vil undersøge 

mulighederne i Center for 

vejledning og Studiestøtte med 



U-cheferne hører interessen og behovet og synes, det er 
super positivt.  
 
Man kunne se nærmere på en form for ‘tour de chambre’, 
hvor uddannelser besøger hinanden eller lignende, som 
studerende (LR) selv arrangerer med hjælp fra Studieliv.  
Kunne de studerende benytte Puls til at kommunikere om 
det (U-chefer kender ikke Puls og har ikke adgang til det)? 
  
Forslag om at lave en kanal på It’s learning, hvor 
undervisere kan poste, hvis deres studerende udstiller 
projekter, som kunne være sjove for andre at se. Det 
tænker U-chefer over.  
 

et endnu bredere fokus på 

tværs af programområder. 

Pkt. 3 
SMS og undervisere 
v/LR og U-chefer 

Opfølgning på samarbejdet mellem SMR 
og underviserne 
 
 
Rekruttering af SMR 
 

Hvilke muligheder og løsningsforslag er 
uddannelsescheferne kommet frem til? Måske særligt 
fokus på studiestarten/den gode start for nye SMR’er. 
 
Vi mangler SMR på Design – det er første udfordring ift. 
samarbejdet med underviserne. 
 
U-chefer har taget samarbejdet med SMR op med vores 

kvalitetsudvalg. Vi har behov for flere SMR for at et egentligt 

godt samarbejde kan startes op. Det er langt fra alle hold, 

som har en SMR. Hvis dette kunne lykkes, ville de være 

nemmere at skabe en kontakt og løbende dialog og 

samarbejde mellem gennemgående undervisere og SMR. 

Dette kunne der komme noget gensidigt godt ud af.  

 

Det kræver, at det bliver attraktivt at påtage sig SMR rollen. 

Og den del vil U-chefer gerne dykke ned i sammen med 

Studieliv i første omgang. 

 

De nuværende SMR ønsker et møde med en underviser, som 

er tovholder på et hold, ved starten af semesteret. Så der 

bliver etableret en kontakt.  

U-chefer vil øge kendskabet til 

SMR-rollen blandt 

underviserne via vores 

kvalitetsudvalg.  

 

I den forbindelse vil vi meget 

gerne have opdateret SMR info 

på hjemmesiden, så vi kan 

henvise til det.  

 

Vi håber alle om bordet vil gå i 

tænkeboks ift. rekruttering af 

SMR.  

 

Det blev aftalt, at Studieliv 

tager en tur mere på DT, når 

andet semester starter.  

 

U-chefer foreslår, at Studieliv 

inviteres ind de dage, hvor 

studieretningerne er delt op i 



 

Studieliv udtrykker et behov for at underviserne spiller en 

større rolle i rekrutteringen af SMR. Der hvor det lykkes, er 

det, hvor underviserne bakker tydeligt op.  

 

De studerende foreslår, at der skal være en gulerod for dem, 

som melder sig om SMR. Der er ikke helt enighed om, hvad 

der kan betragtes som gulerod. De studerende lægger dog 

vægt på, at der skal være et øget fokus på muligheden for at 

skabe netværk med medstuderende på tværs af 

hold/uddannelser. 

 

Studieliv arbejder på, at man får et Frivilligdiplom som SMR 

ved afslutningen af studiet. Dette er godt på CV’et. 

 

løbet af første semester, 

såkaldt TeamTirsdag  

 

Pkt. 4 
KEAs labs 
 

Ønske om mere information om KEAs Labs. 
 

SMR er nysgerrige på hvorfor 1. semester på Design ikke 
introduceres til f.eks. Tech & Story Lab/Maker Lab og 
generelt øvrige Labs, der ikke er specifikt tilknyttet Design. 
Der kan være mange spændende muligheder for brug af 
maskiner, værktøjer etc. 
 
U-chefer forklarer, at der kommer mere lab aktivitet ind 
på 2. semester. Der er en bevidst, didaktisk rækkefølge i, 
hvornår og hvordan labs introduceres.  
 
Måske skulle lab oversigten vises i starten af studiet – 
enten af Studieliv eller af undervisere Lab Oversigt.pdf 
 
Det er dog vigtigt at være opmærksomme på, at der ikke 
bliver ‘information overload’ i det første to uger af studiet. 
 
SMR foreslår, at Tech&Story Lab kommer ud på 
semestrene og fortæller om deres muligheder.  
Dette kan desværre ikke imødekommes. U-cheferne 
forholder sig til den didaktiske plan. Men man er som 

U-chefer tager dette punkt 

med ud i vores underviser 

teams. De skal naturligvis være 

opmærksomme på, at SMR har 

rejst punktet.  
 

Efter sommerferien næste år 

giver U-chefer en 

tilbagemelding på, hvordan 

labs kommer til at indgå i de 

uddannelsesdidaktiker, som 

Design skal revidere i løbet af 

foråret 2025. Her vil brug af 

labs i undervisningen indgå.  

 

 

https://studkea.sharepoint.com/:b:/r/sites/ChefteamDesign/Shared%20Documents/Lokalr%C3%A5d%20Design/2024.11.28.lokalr%C3%A5d.design/Lab%20Oversigt.pdf?csf=1&web=1&e=4gpUbJ


studerende altid velkomne til selvstændigt at være 
nysgerrige på det.  
 

Pkt. 5 
Evt. 

Micaela er trådt ud af lokalrådet. 

 

 

Julie dimitterer til januar. 

Micaela har valgt at trække sig fra lokalrådet i dette 

semester. Hun vender evt. tilbage næste semester. 
 

Med Julies snarlige dimission er det sidste gang, Julie er med 

til LR møde i dag. Både Studieliv og U-chefer siger en KÆMPE 

tak til Julie for en KÆMPE indsats i løbet af de sidste tre år. 

Stor ros til dit engagement, dit drive og din tilgang. Det har 

været en fornøjelse at arbejde sammen.  

 

 
  

Punkter, som ikke er blevet nået, er markeret i grå tekst 

 
 


